



**SOHBAH OLEH**  
**HADRAT SHEIKH MUHAMMAD MEHMET ADIL AL- HAQQANI**

**SINS ARE FORGIVEN THROUGH REPENTANCE**

*Assalamu Alaykum wa Rahmatullah wa Barakatuh,  
Auzu Billahi Minashaytanir Rajeem. Bismillahir Rahmanir Raheem,  
Wassalatu Wassalamu ala Rasulina Muhammadin Sayyidul Anwalin wal Akhbirin,  
Madad Ya Rasulallah, Madad Ya As'habi RasuLillah, Madad Ya Mashayikhina,  
Shaykh Abdullah Daghestani, Shaykh Nazim al-Haqqani. Dastur.  
Tariqatunas sohba, wal khayru fil jamiyya.*

Allah ﷻ berfirman kepada Rasulullah ﷺ dalam Surah al Fath ayat 2 berbunyi :

لِيُغْفِرَ لَكَ اللَّهُ مَا تَقَدَّمَ مِنْ ذَنْبِكَ وَمَا تَأَخَّرَ

“Liyaghfira lakallahu ma taqaddama min thanbika wama ta'akhar.” (Sura Fath:2 Allah mengampunkan salah dan silapmu yang telah lalu dan yang terkemudian. ”

Ini adalah Ajaran untuk kita sebenarnya kerana Rasulullah ﷺ maksum dari segala dosa. Manusia mempunyai banyak dosa . Kenapa Allah ﷻ berfirman demikian? Kerana dosa manusia akan di ampun jika dia bertaubat dan memohon keampunan. Dosa yang akan datang tidak akan di ampun kecuali bertaubat. Manusia setiap har melaku dosa. Justru itu kita harus memohon keampunan dan bertaubat.

Maka dosa kita akan di ampun bila kita bertaubat dan memohon keampunan. Itu lah sebab Rasulullah ﷺ menyeru kita supaya bertaubat dan mengucap 70 “Astaghfirullah” dalam sehari. “Kita tanpa pengetahuan kita telah berdosa semalam . Sebagai penebus dosa in ini kita mengucap 70 kali astaghfirullah, moga Allah mengampuni kita.

Para Malaikat menunggu. Malaikat sebelah kanan hendak mencatat dosa kita. Tetapi yang sebelah kiri mencela seraya berkata, “ Walaupun dia melaku dosa kita tunggu dahalu, jangan mencatat. Pintu taubat masih terbuka. Mereka menunggu hingga malam. Kita tidak akan mencatat nya jika dia bertaubat dan menunggu sejam dua. Jika dia tidak bertaubat maka dosa nya akan di catit.



**SOHBAH OLEH**  
**HADRAT SHEIKH MUHAMMAD MEHMET ADIL AL- HAQQANI**

Maka kita harus bertaubat berterusan setiap hari. Sekurang kurangnya melafaz 70 kali. "Astaghfirullah al-Azim," atau "Astaghfirullah, Astaghfirullah..." juga boleh. Semua dosa mu akan di angkat dari mu, dan bebanan akan di angkat dan justru itu tiada yang ada di sisi mu di akhirat. Moga Allah mengampuni dosa kita semua, l Inshallah.

Wa Minallah at-Tawfeeq. Al-Fatiha.

Hazrat Shaykh Muhammad Mehmet Adil  
28 December 2016/28 Rabiul Awwal 1438  
Sabah Namaz, Akbaba Dargah